
Zakon o prevzemih Skupni odbor zavrnil amandmaje SD
Prevzemi bi državo stali skupaj 4,7 milijarde evrov
Ljubljana - Usoda glasoval-
nih pravic državnih lastnikov v
nekaterih pomembnih druž-
bah tudi po včerajšnji obrav-
navi novele zakona o prevze-
mih ostaja negotova. Skupni
odbor državnega zbora je na-
mreč zavrnil amandmaje SD, ki
bi omogočili državi ohranitev
glasov.

MAJA GRGIČ

Stranka SD je na obravnavi nove-
le zakona, ki naj bi olajšala pre-
strukturiranje podjetij, predlagala
dopolnila, po katerih dvoodstotno
preseganje prevzemnega praga ne
bi nujno pomenilo kršenje prevze-
mne zakonodaje, če ne bi šlo za na-
men prevzema podjetja. O tem bi
presojala Agencija za trg vredno-
stnih papirjev (ATVP).

S tem dopolnilom je SD posku-
šala rešiti vprašanje glasovalnih
pravic države v devetih podjetjih,
med njimi v Krki, Zavarovalnici
Triglav, Telekomu Slovenije, Petro-
lu, Aerodoromu, Abanki. Nekateri
povezani državni lastniki so lani
za malenkost povečali deleže v teh
družbah, zaradi česar izjema, ki je
veljala glede zatečenega deleža, ni
več veljala. ATVP je tako od njih
zaradi preseganja prevzemnega
praga zahteval objavo prevzemne
ponudbe ali znižanje deleža pod 25

odstotkov in jim odvzel glasovalne
pravice. Prejšnji državni zbor je
zato sprejel avtentično razlago za-
kona o prevzemnih, po kateri drža-
va v tem primeru ni bila zavezana
k prevzemu, vendar je ustavno so-
dišče to razveljavilo.

Direktor ATVP Damjan Žugelj je
z odločitvijo odbora zadovoljen. Za
Delo je pojasnil, da je ATVP po odlo-
čitvi ustavnega sodišča znova začel
voditi postopke proti omenjenim
družbam, saj so se deleži držav-
nih lastnikov medtem spremenili.
Zato ni nujno, da bodo glasovalne
pravice državi odvzeli v vseh teh
podjetjih. Žugelj ne podpira tega,
da se stvari urejajo za nazaj, se je
pa ATVP pripravljena pogovarjati
o rešitvah za naprej, denimo z dvi-
gom prevzemnega praga.

Manj zadovoljni so bili z odlo-
čitvijo odbora v Agenciji za upra-

vljanje kapitalskih naložb (AUKN),
Slovenski odškodninski družbi in
Kapitalski družbi. Direktor Soda
Tomaž Kuntarič je opozoril, da bi
država za prevzem vseh teh družb
potrebovala 4,7 milijarde evrov. Na
AUKN pa že nekaj časa opozarjajo,
da bi izguba glasovalnih pravic lah-
ko povzročila državi nepopravljivo
škodo. Predsednica uprave agenci-
je Dagmar Komar je poudarila, da
so sankcije nesorazmerne s krši-
tvijo. Pojasnila je, da imajo državni
lastniki za ponovno pridobitev gla-
sov poleg prevzema na voljo tudi
znižanje deležev pod 25 odstotkov.
Agenciji pa bi se zdela najboljša
rešitev saniranje tega problema s
spremembo zakona. Komarjeva je
dejala, da se bodo poskušali glede
tega čim prej sestati z ATVP in poi-
skati rešitev, ki bi bila sprejemljiva
za vse.
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